
PROTOKoT. N!XLIV2018

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 2 marca 2018 r.
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - PrzewodniczEcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczyriska - Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:05, zakoriczono o godz.16:00

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 13 Radnych

Nieobecni Radni: Jan Fafiriski, Dariusz Tara

- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczeshriczyli:

1.Pan Tomasz Wggrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3.Pani ZdzislawaKanicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

5.Pan fanusz Kaczmarek - Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego

6.Soltysi

- lista obecnoSci stanowi zal4cznik do protokofu

T.Mieszkaricy

Porz4dek sesji:

Ad.1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie Prawomocno6ci obrad'

obrady XLIX sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:05 Pan Andrzei Kornacki Przewodnicz4cy

Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastgPnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu

listy obecno6ci, na sali znajduj sig 13 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawornocnych

uchwal.

Ad.3.Ustalenie Porzadku obrad

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kierui4c nastgpnie zapytanie o propozycjg zmiany porz4dku obrad.

W6jt Gminy Pan Tomasz Wggrzynowski wni6sl o wprowadzenie do porz4dku obrad, w pkt 6 jako

ppkt 9 proiekt uchwaly w sprmde udzielenia pomocy fnansowej dla Powiatu Dzialdotoskiego na realizaclg

zadai'L inwestycyjnych na drogach puviatouych.

Po czyrn poddal pod glosowanie zgloszony wniosek.



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 13 Radnych
glosami:

-,,2a" - 13

' ,,przeciw' - 0

-,,wstrzymuj4cych sig,, - 0
wniosek przyjgla.

Nastgpnie poddal pod glosowanie porz4dek obrad.

Rada Grniny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13 Radnych
glosami:

-.,2a" - 73

- .przeciw' - O

- ,,wstrzymuj?cych sig,, - 0

przyjgla porz4dek obrad XLIX sesji Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesii, i stwierdzeniu
prawomocnosci obrad iest nastgpuj4cy:

4.Przyjgcie protokolu z XLVIII
5.Sprawozdanie migdzysesyjne W6jta Grniny.
6.Podjgcie uchwal w nastgpuiqrych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 201&2032;
2) zmian w budZecie Gminy Rybno na 201g rok;

3)okre5lenia szczeg.rowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rod.zaju i wysokosci
okresowych stypendi6w sportowych oraz nagr6d W6jta Grniny Rybno za wyniki sportowe;
4)przyst4pienia do sporzqdzenia zmiany czgsci studium uwarunkowari i kierunk6w
zagospodarowania przestrzennego gminy Rybno;

S)udzielenia pomocy finansowej dla wojew6dztwa warmirisko-Mazurskiego na dofinansowanre
Programu naprawczego drogi woiewddzkiej nr 53g;

6) rozpatrzenia skargi na dzialalnodi W6jta Gminy Rybno;

7) rczpatuzenia.\Nezwania do usunigcia naruszenia prawa;
8) rozpatrzenia wezwania do usunigcia naruszenia prawa;
9) udzielenia pomocy finansowej dra powiatu Dzialdowskiego na realizacjg zdafi inwestycyjnych na
drogach powiatowych.

T.Wolne wnioski i zapytania.

S.Zamknigcie obrad.



Ad.4.Przyjgcie protokolu z XLVIII sesii Rady Gminy.

Przewodniczqcy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XLVIII sesji Rady

Gminy.

Uwag nie wniesiono.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XLVIII

sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w glosowaniu jawnyrn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 13 Radnych,

glosami:

- \2 - ,,2a",

- 0 - ,,ptzeeiw"

- 1 -,,wstrzymui4cych sig"

przyjgta protok6l z XLVIII sesji Rady Gminy Rybno.

Ad.5.Srrrawozdanie migdnvsewj ne W6ita Gminv

przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki udzielil glosu w6itowi Gminy - Panu Tomaszowi

Wggrzynowskiemu, kt6ry przedlo2yl sprawozdanie z dzialalno6ci migdzysesyinej

Po czym Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusig nad sprawozdaniem'

Glos zabrali:

Soltys Sotectwa Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski zwr6cil sig do W6ita Gminy z pytaniem' jaki

byl cel wLyty Pana W6jta oraz ks. Dziekana u ks.biskupa Andrzeja Suskiego w grudniu 20"17 roku

w6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi wyiasnil, i2 udzieli odpowiedzi w wolnych

wnioskach.

Soltys Solectwa Rybno-Pan Henryk WiSniewski zapyt al, czy zostanie zakupiony wal do r6wniarki

oraz w iaki spos6b zostanie zagospodarzony zdemontowany odpad betonowy na uliry Lubawskiej

w6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski wskazal, i2 udzieli odpowiedzi w wolnych wnioskach.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczrnarek zwr6cil sig do w6jta Gminy z

pytaniem, czy w budzecie gminy uieta zostala kwota w wysokoSci 612 ty5 na remont drogi

powiatowet na odcinku Jeglia-Gronowo.

w6rt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski w odpowie dzi wskazal, iL od,powiedzi udzieli w punkcie

wolne wnioski i zapvtania.



Ad.6.Podiecie uchwal w nastgpuiacych sprawach:

1) zmiany Wieloletniei prognozy Finansowei Gminy Rybno na lata 201&2032

Mieszkaniec Gminy - Pan Marek Paprocki zwr6cil sig z pytaniem, czy w 201g roku zostanie

zrealizow ana zaplanowana budowa Scie2ki dydaktycznej,

w6it Gminy - Pan Tomasz wggrzlmowski w odpowie dzi wskazar, iLw tejkwestii udzieri odpowiedzi
w wolnych wnioskach

Na tym dyskusje zakoriczono.

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cir sig do Radnego pana Dariusza Karbowskiego
przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia komisii resortowych o przedstawienie opinii w sprawre
projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poin{ormowal, i2 projekty uchwal w sprawie zmiany wieloletniej
Prognozy Finansowej na rata 2019-20?2 oraz zmian w budzecie Gminy Rybno na 201g rok zostarv
pozytywnie zaopiniowane przez komisje resortowe.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Pytari nie wniesiono.

Na tym dyskusig zakoriczono.

Przewodnicz4cy Rady zamknqt dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod
glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 13 Radnych,glosami:
- 13 - ,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujqcych sig,,
podjgla uchwalg Nr XLDi/B[8 w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno
na lata 2018-2032

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminv Rybno na 201g rok



Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kamiiski zwr6cil sig do Skarbnik - Pani Zdzislawy Kanicz o przedstawienie zmian

w bud2ecie.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wyja5nila, i2 wszelkie zmiany w bud2ecie

om6wione zostaty na posiedzeniu komisji. Poprosila radnego pana Piotra Kamirlskiego o konkretne

wskazanie, kt6re zmiany budz4 w4tpliwoSci.

Radny Pan Piotr Kamiriski wskazal, i2 prosi aby o dokonywanych zmianach bud2etu poinformowani

zostali mieszkaricy. Wigc prosi o to na sesji. Nastgpnie zapytal o stan wolnych 5rodk6w w bud2ecie.

skarbnik Gminy - Pani zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wyjaSnila, ii na chwilg obecn4 nie ma

mo2liwosci podania kwoty wolnych Srodk6w , z uwagi na fakt, i2 nie ma jeszcze sporz4dzonych

sprawozdari finansowych. w maju zostanie Radzie przedlo2one sprawozdanie finansowe wraz z

bilansem, z kt6rego bgdzie wynika( kwota nadwy2ki.

Radny - Pan Piotr Kaminski odczytal tle6i projektu uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie gminy

Rybno na 2018 rok w zakresie dotycz4cyn wolnych 6rodk6w.

skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz zwracai4c sig do radnego pana Piotra Karniriskiego

wyasnila, iz myli pojgcia roku budzetowego. To co zostalo przez niego odczytane dotyczy tozliczenra

bie?4cego roku. Nie ma to zupelnego zwi4zkrt z nadwy2k4 budZetow4 danego roku, w tym

przypadku na dzieri 31 grudnia 2017 r.

Radny - Pan Piotr Kamiiski stwierdzil, i wedlug niego niezrozumialym ,est, i2 na t9 chwilg nie mo2e

uzyskaC danych w zakresie nadwyZki bud2etowej z ubieglego roku.

Skarbnik Gminy - Pani Zd.zislawa Kanicz wskazala, i2 nie chodzi tu o brak woli podania Zqdanei

przez radnego informacji. W odpowiednim czasie dane w tym zakresie zostan4 Radzie przedlo2one

Radny .. Pan Piotr Kamirlski stwierdzl, dziwi go fakt, iz skoro iest nadwyzka budZetowa, to dlaczego

w grudniu zostal zaci4gnigty kredyt.

w6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski podkre6lil, i2 sprawa zaci4gnigtego kredytu nie ma w tei

chwili zwi4zku z ninieiszym proiektem uchwaly.



Radny - Pan Piotr Kamirlski stwierdzil, ze trudne pytania kierowane s4 do punktu wolne wnioski.

Skarbnil Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz zwrdcila sig do Rady, czy sE pytania do projektowanych
zmian.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjasn , i2 podanie informacji w zakresie nadwy2ki
budZetowej j€st mo2liwe po formalnym zakoflczeniu roku budZeroweso.

Na tym dyskusie zakoriczono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaty, poddal go pod
glosowanie.

R'ada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnodci 13 Radnych,glosami:
| 12 - ,,"u,,,
- 0 - ,,przeciw"
-1 - ,,wstrzymuj4cych sig,,
podlgla uchwalg Nr XLIIi/9[8 w sprawie zrnian w budZecie Gminy Rybno na 2018 rok
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Przewodnicz4cy Rady- pan Andrzej Kornacki zwr6cit sig do Radnego pana Dariusza Karbowskiego o
przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaty.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, iL projekt uchwary w sprawie okreslenia
szczeg6lowych zasad, kybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysoko'ci okresowych
stypendi6w sportowych oraz nagr6d w6jta Grniny Rybno za wyniki sportowe zostal pozyty-wnie
zaopiniowany.

Przewodniczqcy Rady - pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwafu.

Pytari nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod
glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skrad Rady 15 Radnych w obecno5ci 13 Radnyclr,glosami:
- 13 - ,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,,wshzymuj4cych sig',



podigla uchwalg Nr XLIIi/fO/f8 w sprawie okre6lenia szczeg6lowych zasad, trybu przyznawania i

pozbawiania oraz rodzailu i wysoko6ci okresowych stypendi6w sportowych oraz nagr6d W6jta

Gminy Rybno za wyniki sportowe

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

4) przvst4pienia do sporz4dzenia zmiany czg6ci studium uwarunkowari i kierunk6w
zagospodarowania przestrzennego gminv Rybno

Przewodniczqcy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 projekt uchwaly w sPrawie przyst4Pienia do

sporz4dzenia zmiany czgsci studium uwarurlowafr i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego

gminy Rybno zostal pozytywnie zaopiniowany.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaty'

Pytali nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaty, poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 1.3 Radnych,

glosami:
-13 - ,,2a" ,
-0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalg-Nr XLIVfIy'S w sprawie przystlpienia do sporzqdzenia zmiany cz95ci studiurn

uwarunkowafi i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego Sminy Rybno

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

5) udLzielenia pomocy finansowej dla Woiew6dzth'a Warminsko-Mazurskiego na dofinansowanie

Programu naprawczego drogi wojew6dzkiei nr 538

przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Dariusza Karbowskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, i2 proiekt uchwaly w sprawie udzielenia pomocy

finansowej dla woiew6dztwa warmirlsko-Mazurskiego na dofinansowanie Programu naPrawczego

drogi wojew6dzkiej ff 538 zostal pozytywnie zaoPiniowany

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly'

Pytafi nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu proiektu uchwaly, poddal go pod

glosowanie.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 13 Radnych,
glosami:
-'t 3 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymujEcych sig,,
podjgla uchwalg Nr xllr/rfl8 w sprawie udzielenia pornocy finansowej dla wojew6dztwa
warmirisko-Mazurskiego na dofinansowanie programu naprawczego drogi wojew6dzkiej nr 53g
Uchwala stanowi zal4cznik do protokofu.

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6c sig do Radnego pana Dariusza Karbowskiego o
przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaiy.

Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowaf i2 projekt uchwaty w sprawie rozpaLtzenia skargr na
dzialalno6i W6ita Gminy Rybno zos tal pozylywnie zaopiniowany.

Przewodnicz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki otworzyt dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:
Radny - Pan Piotr Kamifiski odni6sr sig do kwestii formalnych zapytania ofertowego na dostawg
kruszywa wskazal, i2 do tej pory, tj. okres dw6ch lat nie wymagano szczeg6lowego przedstawiania
dokument6w. Natomiast w przypadku skarZ4cego zacqto ZEd,a( szeregu dokument6w.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz poinformowal,

zapoznanru srg ze stanowiskiem skar24cego oraz

stanowiska wobec zarzut6w postawionych w skardze.

iZ Komisja Rewizyjna Rady Gminy Rybno po

wyjaSnieniami pracownika urzgdu nie zajgla

Pan Dariusz Jarzembek wskazal, i2 nie

Stwierdzif 2e kolejne zapytanle ofertowe

kolejnej oferty.

zgad.za sig z rozsttzygnjeciem zapytania ofertowego.

zawieralo wymogr, kt6re uniemoZliwialy mu zloZenie

soltys solectwa Gronowo - pan Mirosraw Mg2ykowski odni6sl sig do wyrnog6w formalnych zapytai
ofertowych, kt6rych celem byro dostarczenie mieszanki stab'izacyjnej. Jego zdaniem korejne
zapytanie ofertowe zawieralo dodatkowe wymogi w zakresie dokumentacii potwierdzai Ecq 2r6dro
zakupu materialu Podkreslil, iz gr6wnym czynnikiem oferty byla cena, kt6r4 zresztq sugerowar sie
skarl4cy.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek przedstawil stan faktyczny sprawy, odwofujqc sig do
zapis6w zawartych w zapytaniu ofertowym. WyjaSnil, i2 prawem gmrny Jest stawianie takich
wymog6w, kt6re pozwol4 w pelni wykonad postawiony cel. Migdzy innymi koniecznym bylo w tym
przypadku Z4danie certyfikatu dostarczanego surowca. w omawianym przypadku skarzilcy

6) rozpatrzenia skargi na dzialalno5d W6ita Gminv Rvbno;



dysponowal materialem, kt6ry nie n6gl byi wykorzystany na cel postawiony w zapytaniu

ofertowyrn. \N zwi4zktt z tym gmina nie mogla zawrzei umowy ze skarZ4cym.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki stwierdzil, i2 jego zdaniem w spos6b nieprawidlowy

zostalo sformulowane pierwsze zapytanie ofertowe.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wskazal, v zapytarie ofertowe zostalo sformulowane

prawidlowo, za3 potencialny dostawca powinien miei SwiadomoSi czego sig od niego oczekuje. Jaki

surowiec powinien byt dostarczony. W drugim zapytaniu uszczeg6lowiono o wskazanie Zr6dla

pochodzenia materialu.

Pan Dariusz Jarzembek zapewnil, i2 byl w stanie dostarczy( material sPelniaiqcy wyuragania

okreSlone w zapytaniu ofertowym.

Radny - Pan Piotr Kamifski podkre6lil, i2 wedh'rg zapytania podstawowym kryterium byl4 cena'

odwolal sig do zapis6w pierwszego zapytania ofertowego, migdzy innymi do zapieszczonego

oiwiadczenia skladaj4cego ofertg, w zakresie potwierdzenia atestu dostarczonego matelialu.

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller zwr6cil sig do przewodnicz4cego Komisji rewizyinei o

przedstawienie aktualnego skladu komisji. Zarns.cil brak regulaminu zam6wieri publicznych na

stronie biulet''nu informacli publicznei :U;]'rzgd:u. Zwr6cil twagg, iz ie2eli skarL4cy mialby rno2liwoSc

zapoznania sig z regulaminem zam6wieri publicznych, taka sytuacia nie rnialaby dzisiai miejsca.

Soltys Solectwa Gronowo - Pan Miroslaw Mgzykowski stwierdzil, i2 jego zdaniem gmina nie

powinna wymagai zabezpieczenia w Postaci 2r6dla pochodzenia surowca, kt6ryjest przedmiotem

oferty. Zgodnie z oSwiadczenie na wykonawcy ci42y obowi4zek dostarczenia odpowiedniego

materialu, za to tez ponosi odpowiedzialnoSc. odni6sl sig do sposobu i jakoSci naprawy dr6g

gminnych w poprzednich latach. Kiedy to drogi byly utwardzare naterialem pochodz4cym z kolei

pafstwowych. W6wczas, jego zdaniem' pracownicy urzgdu gminy zajmuj4cy sig napraw4 dr6g nie

kwestionowali jako6ci tego materialu

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wskazal, i2 w dokumentach Postgpowania przetargowego

przedstawionych ptzez pana Jarzembka nie jest wskazane, 2e chodzi o material pochodz4cy z

torowisk kolejowych. Ponadto Pan Jarzembek wskazuie dzi(, i material mial byi plzygotowany

przez wlaiciw4 firmg. Gdyby przedlozyl proiekt umowy, w6wczas sprawa mialaby zupelnie imy

kierunek.



Radny - Pan Piotr Gurgielewicz wskazal, i2 oferent byl Swiadorn, na iakie zadanie sklada ofertg. Jego
zdaniem wszelkiego rodzaju certyfikaty powinny by( i4dane przy pietwszej dostawie. w6wczas
mozna dokonac analizy atestu materialu. Negatywnie odni6sl sig do wykonanych dokument6w
fotograficznych.

Pan Dariusz Jarzembek wskazal, i2 niecelowym jest Zqdanie certyfikatu materialu przed podpisamem
umo$r, Takie dzialanie mogloby narazia go na straty materialne.

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka odnosz4c sig do wypowied zi pana Zbigniewa Mellera w
sprawie nieaktualno5ci w zakresie regulaminu zam6wieri publicznych zmieszczonego na stronie BIp
urzgdu, wyjasnila i2 regulamin iest dostosowany do zmian ustawy prawo zam6wiefi pubricznych.
Nastgpnie om6wila procedurg przebiegu zapytania ofertowego bgd4cego przedmiotem skargi.
wskazui4c na przedmiot zam6wienia oraz oswiadczeni e zar4czone do zapytania. procedury
przetargowe musz4 odbywai sig w graricach prawa.

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller ponownie zwr6cil sig do przewodniczqcego Komisji Rewizylne; o
przedstawienie skladu komisji. Nastgpnie wskazar, i nie kweshonuje kompetencii sekretarz w
zakresie zam6wieri pubricznych, jedynie zakwestionowar spos6b zachowania sig na posiedzeniu
komisji.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal, czy w zapytaniu ofertowym byl zapis dotycz4cy dorgczenia
przez dostawg cergrfikatu jakoici materialu w chwiri podpisania umowy. Nastgpnie zwr6cil sig do
Pana Jarzembka, czy byl w stanie dostarczyi material okreslony w specyfikaqi.

Radny - Pan sylwester Kasprowicz odnosz4c sig do pytania pana Zbigniewa Mellera wyjadnil, i2
postawione pytanie nie mie6ci sig w zakresie dyskusji nad niniejszym proiektem uchwah. Wskazal
r6wnie2, i2 rozumie tre6d przedstawionej opinii komisji.

Po czym Przewodniczqcy zarz4dzil przerwg od godz. -12:20 do godz.lZ:?0.
Po przerwie Rada Gminy przystqpila do realizacji porz4dku obrad. Dyskusja nad proiektem uchwary
w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialalnosC W6jta Gminy Rybno, ci4g dalszy.

Pan Dariusz ]arzembek stwierdzil, 2e walczy tylko o swoje prawa.

soltys solectwa - Pan Mirosraw Mg2ykowski zapyt^r pana Dariusza Jarzembka, czy na etapie
skladania dokument6w zostal poinformowany na etapie uzupehuama brak6w formalnych, i2 brakuje
o6wiadczenia o nawiqzaniu wspdlpracy.
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Pan Dariusz Jarzembek w odpowiedzi wskazal, i2 zostal tylko poinformowany o koniecznoici

zapewnienia zabezpieczenia dostarczonego materialu. Przy otwarciu ofert pracownik urzgdu Pan

Szczawiriski poinformowal go, i2 do ka2dej faktury naleZy przedstawit certyfikat.

S€kretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka od.czytala tre6d pisma kierowanego do Pana Dariusza

Jarzembka inforrnuj4cego o konieczno5ci dorgczenia podpisanej umowy wraz dokumentem

potwierdzai4cym legalno5i dostawy mieszanki stabilizacinei oraz pouczenie, i2 brak dokurnentu

niemoZliwa podpisanie umowy.

Radny - Pan Piotr Kamifiski zapytal radce Pra\ /nego, czy w zam6wieniach do 30 tys. euro ma

zastosowanie ustawa prawo zam6wieii publicznych.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja6nil, i2 w zam6wieniach po nizej 30 ty5. euro stosuie sie

zapisy regulaminu zam6wieri publicznych, co nie wyklucza mo2liwoSci skorzystania z pelnei

procedury okre6lonet w ustawie.

Pan Dariusz Jarzeurbek odnosz4c sig do wypowiedzi Pani Sekretarz stwierdzil, iZ w tym momencie

zaczeto st^wi( mu wymagania. Gl6wnym kryterium byla cena. wymagania koleinego zaPytarua

ofertowego uniern ozliwlly mu zloLenie oferty.

soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mgzykowski wskazal, i2 tego pytanie kierowane do

skar24cego dotyczylo tego, czy zostal poinformowany o konieczno6ci przedlo2enia dokument6w-

o5wiadczenia. Czy mo2e zlo|y( oSwiadczenie na przygotowanie przez konkretn4 firmg'

przedmiotowej mieszanki.

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka odczytala treSi oSwiadczenia podpisanego przez Pana

Dariusza Jarzembka dolyczEcego, i2 jako6( dostarczonego surowca zostanie Potwieldzona

odpowiednim atestem, cer{fikatem oraz mozliwoSci kontroli dostarczonego materialu przez

zamawiajqcego i ewentualnego zwrotu na koszt wykonawcy . Z uwagi na zastosowanie procedury

uproszczonei stosownego dokumentu za24dano po wyborze najkorzyshriejszei oferty'

pan Dariusz Jarzembek wyjasnil, ii byl Swiadom podpisanego oswiadczenia. Niemniei iednak

pozwalalo mu to na twierdzenie, i2 mo2e wlasciwy certyfikat przedlo2y( dopiero po podpisaniu

umowy.
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Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjadnil, iL zrozona przez skarlqcego oferta byla wadliwa,
bowiem zawierala zal4cznik w postaci karty odpad6w kamienia, kt6ry m6gl zostai wykorzysrany w
gospodarstwie skar24cego. Taki material nie mo2e zostaa wykorzystany dalej w obrocie.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki zapytal, skoro oferta byla wadriwa, draczego zostala
podpisana umowa.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjafnil, i2 sama oferta zawierara oswiadczenie i cene.

Poniewa2 cena byla najnilsza przeslano do pana Jarzembka projekt umowy z pro6b4 o podpis i
odeslanie i dolqczenie dokument6w potwierdzaj4cych zr6dro regarnodci pochodzenia materiaru.

soltys solectwa Gronowo-pan Mirosraw Mg2ykowski wracai4c do swojej wcze6niejs zej wypowied,zi,
przypomnial, i2 jego pytanie dotyczylo tego, czy poinformowano przedsigbiorca koniecznosci
zloLeria o o5wiadczenia o nawi4zaniu wspdlpracy z firrnq w ceru wykonania przedmiotowel
mieszanl<i.

Radca prawny -Pan Zbigniew Drzystek wraSnil, i2 tak postawione pytanie rrialoby sens, gdyby
przeslane dokumenty do ofery byly prawidlowe. poniewa2 przesrane materialy byly wadriwe, me
bylo konieczno6ci pytai o pr6bkg materiafu, kt6rego nie mozna poddawad obr6bce. W zakresie
dostarczania materiafu z torowisk kolejowych, material byl dostarczany legarnie, co znajduje poparcie
w dokumentach.

Radny - Pan Piotr Kamiriski stwierdzil, Ze postgpowanie gminy w tym przypadku jest dla niego
niezrozumiale wybrana zostala oferta z najnisz4 cen., a nastgpni e zaczeto 24dai od oferenta
dokument.w' o kt.rych nie bylo mowy w zapytaniu ofertow)nn. zwr6cil tezuwage na kilkakrotn4
obecno5i, po wylonieniu oferty, pana W6ita na posesji pana Dariusza Jarzembka.

sekretarz Gminy-Pani ]oranta Jendrycka wyja.nila przebieg procedury uproszczonej stosowane.j przy
zam6wieniach publicznych. przytoczyra w tej matedi zapisy regulaminu zam6wiefi publicznych r;ego
zastosowanie w spornym przypadku. procedura zostala przeprowadzona zgodnie z prawem, 24dane
dokumenty byty w pehri uzasadnione.

Pan Bogdan Wantowski zwr6cil sig z pytaniem, skoro wymagany byl dokument, to kto zlecil
wykonanie zdjgi Panu Szczawiriskienu.

Pan Dariusz Jarzembek wyja6nil, iL ieieri partia dostarczonego przezei materialu nie spelnialaby
wymaganeJ normy, w6wczas na wlasny koszt rnusialby to usun4a. wskazal, iz zarzuca mu srg
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ewenfualne wykonanie dr6g z niewla6ciwego materialu. WiaSnil,2e material byly przygotowany w

sposdb zapewniaj4cy zachowanie wymaganych norm.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyJa5nil, i2 zdjgcia zrobiono w siedzibie przedsigbiorcy,

kt6ra nie podlega ochronie prawnej w takim szerokim zakesie tak inne dobra osobiste osoby

hzycznej. Dane przedsigbiorcy s4 jawne. Wskazal r6wnie2, i odpad kt6rym dysponuie skarZ4cy nie

moie zostad wykorzystany.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw MgZykowski zapytaf ile razy w przeci4gu aktualnej kadencji

robiono zdjgcia przedsigbiorcom. Wedhrg niego takie dzialanie jest niezgodne z prawern.

Pan Dariusz Jarzembek zwr6cil sig do Pani Sekretarz, aby wykonane zdjecia zostaly upublicznione na

sesn.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka zwr6cila uwagg, 2e wykonano zdjqcia placu przedsigbiorcy,

na kt6rym znajduje sig material. Niemniej iednak nie ma to zwi4zku z przedmiotem skargi, iak

rownie2 z 24danymi dokumentami.

Pan Dariusz Jarzembek zapytal, czy urzgdnicy mieli prawo wjazdu najego Posesig.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal w jakim celu zostaly zrobione zdjgcia, skoro nie przedlozono

stosownych dokument6w.

Radny - Pan Piotr Kamirlski poprosil o zarz4dzenie przerwy i przedstawienie tego, w jaki spos6b

traktuie sie miejscowych przedsigbiorc6w wykonuj4c zdigcia. Zastanawia go r6wnie2 cel wizyty Par.a

W6jta u Pana Dariusza |arzembka w okresie migdzy wylonieniem oferty a PodPisaniem umowy.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski wyiaSnil, i2 nie skladal wizyt u Pana Dariusza Jaruembka

w okresie wskazanym przez radnego Pana Pioba Karnifiskiego. wskazal, i2 iego tola jako w6ita w

przetargu ogranicza sig tylko do podpisania umowy.

pan Dariusz Jarzembek oSwiadczyl, i2 pomigdzy procedowaniem ptzetarg6w nie spotykal sig i nie

rozmawial z Panem W6jtem.

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka zaprezentowala zdjgcia przedstawiai4ce plac bgd4cy

wlasno5ci4 Pana Dariusza Jarzembka. Ponadto wyja5nil, i zdjgcia wykonal pracownik urzgdu Pan
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Wieslaw Szczawiiski, na potrzeby wewnetrzne. Wykonane zostaly z terenu nienale24cego do
skar24cego. Pracownik nie otrzymal polecenia wykonania niniejszych zdjgc.

soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski zapytal, skqd pracownik urzgdu miat wied4, tz
Jest to material maj4cy by( wykorzysta_ny na cel oferty. ponowil pytanie, ilu lokalnym
przedsigbiorcom wykonano zdjgcia w okresie kadencji obecnego w6jta.

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil uwagg, i zdjgcia nie zostaly wykonane w aktuarnym czasie,
natomiast zaczeto ie wykorzystywaC w przedmiotowei procedurze przetargowei.

sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jedrycka zwr6cila uw agg, i zaprezentowane zdjgcia stanowi4 dow6d
tego, co chcial wykorzvstac przedsigbiorca. Za6 wiedza pracownika co do materialu wynikala z
zal4czonej karty odpad6w. Zam6wieni dotyczylo konkrehrego materiafu .

Radny - Pan Dariusz Karbowski zlo2yl wniosek formarny o zakoriczenie dyskusji na projektem
uchwaiy Zwr6cil uwagg, iezeli ktos t,wala, Le doszro do naruszerua prawa, na koniecznosc
poinformowania wlaSciwych organ6w. w zwi4zkrt z koniecznoscl4 opuszczenia obrad sesji,
przedstawil pozytywnE opirig komisii starych na projektami uchwal w sprawie rozpatrzenia
wezwania do usunigcia naruszenia prawa oraz udzielenia pomocy finansowej dla powiatu
Dzialdowskiego na realizacjg zadari inwestycyjnych na drogach powiatowych.

w trakcie dyskusji obrady opuscil radny - pan piotr Gurgilewicz. stan osobowy Rady- 12 radnych.
Na tyn dyskusjg zakoriczono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusig. po odczytaniu projektu uchwary poddat go pod glosowanre.
Rada Grniny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklud nidy rs n"dny"t - oulnos.i r"z Radnycllglosami:
- 4 - ,,2a",
- 5 - ,,przeciw"
- 3 - .,wstrzyrnuj4cych sig,,
nie podjgla uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialalnofd W6jta Gminy Rybno.

Po glosowaniu nad projektem uchwary obrady opusc' radny pan Dariusz Karbowski. stan osobowy
Rady - 11 radnych.

7) rozpatrzenie wezwania do usunigcia naruszenia prawa

Przewodnicz4cy Rady- pan Andrzej Kornacki poinformowal, iit przewodnicz4cy komisji statych
przedstawil opinig komisji w sprawie niniejszego projektu uchwaly.

Po czym otworzyl dyskusjg nad projektem uchwafu.

Glos zabrali:
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Soltys Solectwa Gronowo -Pan Miroslaw Mg2ykowski maj4c na uwadze tozpattzenie projektu

uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialalnosC W6jta Gminy Rybo, zwr6cil sig do radcy

prawnego z pytaniem, czy w takim przypadku nie powinny byi przygotowane dwa proiekty uchwal.

Odnoszqc sig do rozpatrywanego proiektu uchwaty, odni6sl sig do argument6w zawartych w

uzasadnieniu projektu uchwaty. Jego zdaniem osoba nie posiadaj4ca stosownego uPowa2nienia nie

mo2e dokonai zwolania posiedzenia komisji rady, a zapis statutu gminy Rybno w tei materii iest

niezgodny z ustaw4 o samorzqdzie gminnym.

Radny - Pan Piotr Kamiiski zwr6cil uwagg, i2 w tym momencie rozpatrywany jest proiekt uchwaly

w sprawie wezwania zlolonego przez Pana Miroslawa Mg2ykowskiego.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski powolal sig na orzecznictwo s4du w zakresie

ograniczonej kompetencji przewodnicz4cego rady gminy. Poinformowal r6wnie2, i2 zwr6cil sig do

Wojewody Warmirlsko-Mazurskiego o uchylenie zaPisu statutu gminy w tei materii. Organ nadzoru

uchylil skargg w tym zakresie. Wskazal na r6iny sPos6b interPretagi prawa Przez organ nadzoru w

przedmiotowej materii.

przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zwr6cil uwagg, i2 swoje dzialanie opieral na zapisach

statutu gminy, kt6ry zostal przez organ nadzoru uznany za zgodny z prawem. Stwierdzil, ze sprawa

dotyczy lego osobp dlatego nie bgd zie glosowal za przigciem uchwaly.

Radny - Pan Czeslaw Mederski zwncai4c sig do przewodnicz4cego rady pana Andrzeia

Kornackiego, zwr 6c1l :uwagg, 2e |uz wcze5niej glosowal nad t4 ustaw4.

przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki w odpowiedzi wflasnil, i2 nie bgdzie glosowal nad

rozpatrywanym protektem uchwaly, Poniewa2 dotyczy on jego osoby.

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller zwr6cil, uwagg, i:.e ptzewodnicz4cy nie popelnil blgdu, bo

glosowal na uchwal4 a nie ustaw4

soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski przedstawil orzeczenie s4du w sprawte

wykon]'waniu komPetencji przewodnicz4cego rady. Zwr6cil uwagg na przedmiot swego 24dania'

uchylenia $ 55 statutu gminy.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta jendrycka wskazala, i2 podobne zapisy reguluj4ce zadania

przewodnicz4cego rady w zakresie dzialania komisji rady, zakladaj4 statuty innych gmin'
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Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek zwr6cil twagg, iZ rytowane orzeczeria przez pana

Mg2ykowskiego dotycz4 innego stanu faktycznego. Nie mogq zatem byi stosowane do ifflego stanu
faktycznego.

soltys solectwa Gronowo-Pan Mirosraw Mg2ykowski stwierdz , iL faktycznie wyst4p do organu
nadzoru o stwierdzenie niewaznoSci spornego paragrafu. Niemniej jednak w podobnej sprawre
wojewoda wydal zupelnie inne rozstrzygnigcie.

Radny - Pan Piotr Kamiriski jego zdaniem zapisy statutu gminy w zakresie zapisu daj4cego

przewodnicz4cemu rady prawo zwolywania komisji pozostaje w korizji z ustaw4 o samorzadzie
gmrnnym

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjasnil, z uzasadnienie zasadnoici projektu uchwary
znatduie sig w art. 19 ustawy o samorz4dzie gminnym.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego-pan Janusz Kaczmarek ponowil pytanie, czy kwota 612 tys. na
przebudowg drogi powiatowej Jeglia do drogi wojew6dzkiei zostala ujgta w budZecie gmmy.
wskazala na fakt, i2 ta droga iest niezwykle waznym l4cznikiem. wskazal na partnerstwo pomigdzy
powratem a gminq w tym przedmiocie.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski w odpowiedzi wyja'nil, iL szeregt przedsigwzigci nre ma
uigtych w bud2ecie. Aby podpisai umowg z jakims podmiotem na realizacig okreilonego zadanra, ro
oczekuje sig od niego podania koszt6w in\,estycii. Jezeli starostwo bedzie dysponowalo konkretnymr
wyliczeniami i wyst4pi o to, w6wczas Srodki zostan4 zagwarantowane.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego-pan Janusz Kaczmarek odnosz4 sig do wypowiedzi pana w6ita
stwierdzil, i2 powiat rnoZe liczy( na pomoc, s4 to pieniqdze wirtualne.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski wyjadnil, iZ do tej pory, kiedy starostwo wnioskowalo o
pomoc finansow4, to i4 otrzymywalo. Nie mo2na rn6wii, 2e s4 to pieni4dze wirtuarne. Zwr6c uwagg,
2e jak mo2na m6wii o nadwy,ce w bud2ecie powiatu, kiedy realizuje program naprawc zy szpitara.
Zapewnil, iL pieniqdze na ten cel zostan4 zapewnione.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego-Pan Janusz Kaczmarek odni6sl sig do finansowania koszt6w
przebudowy drogi 538 w ramach programu naprawczego. poinformowal r6wnie2 o pozytywnym
zaloriczeniu sprawy sol$rsa wsi prusy -pani Barbary Szulwic.

Wigcej pytari nie wniesiono.
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Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaty , poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 11 Radnyclr
glosami:
-5 -,,2a",
-l - ,,przeciw"
- 5 -,,wshzyrnui4rych si9"
podigla uchwalg Nr XLIIi/I3/I8 w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunigcia naruszenia prawa.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

8) rozpatrzenie wezwania do usunigcia naruszenia prawa

PrzewodniczEcy Rady- Pan Andrzej Kornacki poinformowal, i2 przewodnicz4cy kornisji stalych

przedstawil opinig komisji w sprawie niniejszego projektu uchwaly.

Po czym otworzyl dyskusig nad projektem uchwaly.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly , poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych rv obecno6ci 11 Radnych,
glosami:
- 5 ,,2a"

- '1, ,,przeciw"

- 5 ,,wstrzymulqcych sig"

podigla uchwalg Nr XLlXfl4fl9 w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunigcia naruszenia ptawa.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokotu

9)udzielenia pomocrl finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego na realizacje zadafi inwestycyjnvch

na drogach powiatowych
przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Komacki poinformowal, ii. przewodniczEcy komisji stalych

przedstawil opinig komisji w sprawie niniejszego projektu uchwaty

Po czym ot\\'otzyl dyskusjg nad proiektem uchwaly.

Glos zabrali:

W6jt Grniny - Pan Tomasz Wggrzynowski przedstawil przedmiot uchwaly. Wskazal, i zgodrie z

proiektem 5rodki zostan4 przekazane przebudowg chodnika w m.Groszki, przebudowg chodnjka w

m.Rybno oraz przebudowg chodnika w m.Szczupliny.

Na tym dyskusjg zakohczono Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu proiektu

uchwaly, poddal go pod glosowanie.
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R-ada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 11 Radnycll
glosami:
- 11, ,,2a"

- 0 ,,ptzeciw"

- 0 ,,wstrrymujqcych sig"

podjgla uchwalg Nr xllli/rs/r8 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dra powiatu
Dzialdowskiego na realizacjg zada6 inwestycyjnych na drogach powiatowych,
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Po glosowaniu Przewodnicz4cy R ady zarz4d,zil przerwg od godz. 1,4:20 do godz. ^14:25.

Po przerwie Rada przyst4pila do realizacji kolejnego punktu dziennego porz4dku obrad.

Ad. T.Wolne wnioski i zapytania.

Glos zabrali:

soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski podzigkowal radnemu panu Bieleckiemu za

,,gor4ce" przywitanie mieszkarlc6w, w tym r6wniez jego osoby na zebraniu w wiejskim w Rumianie.
Zwr6cil uwagg, i2 Pan Bielecki wymagal, od go6ci zaproszonych przez inwestora o przyzworte
zachowarie Negatywnie odni6sl sig do takiego zachowania. Zarzucil radnemu Bieleckiemu, iz w
spos6b malo neutralny wypowiada sie w kwestii budowy erektrowni fotowoltaicznei, podczas sam
prowadz4c rozbudowg budynk6w gospodarskich, nie bral pod uwagg zdania s4siednich
mieszkaric6w w tej kwestii Zarzucil u rzgdujqcej wladzy brak wsparcia dla inwestor6w oraz nier6wne
ich traktowanie PodkreSlit, iL nie zgadza sig ze zdaniern radnego Biereckiego w sprawie budowy farm
fotowoltaicznych, o szkodliwo6ci ich funkcionowania.

Radny - Pan Bogdan wantowski zwr6c sig z pytaniem do radcy prawnego z pytaniem zasadnoscr
odmowy przez Przewodnicz4cego Komisji Rewizflne.i zwolania posiedzenia Komisji Rewizylnej w
celu przeprowadzenia kontroli i zbadania nieprawidlowosci rozbudowy oiwietlenia na ulicy
JaSminowej, Strumykowej oraz Topolowej. rNskazar,2e w uzasadnieniu pisma, przewodnicz4cy

Komisji Rewizyjnej wskazar, iL roczny pran konholi nie przewiduje kontroli w tvm zakresie.

Radny - Pan Tomasz Bielecki odnoszqc sig do wypowiedzi pana Miroslawa Mg2ykowskiego \a/yiasnil,
i2 nie t2yl slowa ,,przyzwoicie,, dla okredlenia sposobu zachowania sig zaproszonych go5ci na
zebraniu wiejskim. Tu zaprezentowal materiar f mowy z zebrania. zarntc panu Mirosrawowi
Mg2ykowskiemu brak rzeternoici w przekazie tre6ci jego wypowiedzi. wyjasn , i2 zebranie mialo
charakter informacyjny na temat pranowanei budowy farny fotowoltaicznej. wskazala, iz nie iest
przeciwnikiem planowanej inwestycji. Niemniej jednak pros inwestora o zmiang lokarizacji. w
kwestii zarzufu co do rozbudowy wlasnego gospodarstwa wyja.nit, i2 jego zamiarem bylo
usprawnienie f unkcjonowania gospodarstwa.
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Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski podkreSlil, i2 pytal czy Pan Bielecki

konsultowal z mieszkaricami zamiar realizacji swojej inwestycji

Radny - Pan Tomasz Bielecki wfrja5rul, iir. wyraLal sig w kwestii ewentualnych zagroben wynikajqcych

z budowy fermy. Wskazal, i2 nie mial zamiaru sugerowa( mieszkaricom pogl4du na ten temat.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, i2 taka debata powinna byla mie(

miejsce r6wnie2 w przypadku innych tego typu inwestycji, migdzy innymi w Naguszewie. W

aktualnym przypadku zarzrLca sie inwestorowi brak uzgodniei z mieszkarlcami. Zarztcil brak

r6wnego traktowania inwestor6w.

Radrry -- Pan Tomasz Bielecki wskazala, 2 w przypadku inwestycji w m.Naguszewo nie mial w tei

sprawie sprzeciw6w ze strony mieszkaric6w. Natomiast glos sprzeciwu mieszkafic6w Rumiana byl

dla niego sygnalem do podjgcia odpowiednich dzialafi.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, i2 zamiar budowy fermy

fotowoltaicznej byl zamieszczony w obwieszczeniu W6ita Gminy. Zatem zaslanianie sig twierdzeniem

o niewiedzy w tym zakresie iest nieuzasadnione. Zwr6cil uwagg Panu Bieleckiemu, 2e jako radny

powinien wyl4czy( sig z niniejszego postgpowania.

Radny -Pan Tomasz Bielecki stwierdzil, i2 nie rozumie zaanga2owania Pana Miroslawa

Mg2ykowskiego, jako soltysa odleglej wsi w tg sprawe.

Soltys Solectwa Gronowo -Pan Miroslaw Mg2ykowski stwierdzil, i2 jako radny nie powrmen

anga2owad sig w tg sprawg.

Radny - Pan Tomasz Bielecki wyja5nil , ii z^j4l sig problemem poniewa2 uwa2al to za swoi4

powinno6a.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz odnosz4c sig do pytania radnego Pana Bogdana Wantowskiego w

sprawie wniosku o wszczgcie kontroli inwestycii w zakresie rozbudowy o5wietlenia ulic JaSminowej,

Strumykowej oraz Topolowej wyia6nil, i2 plan pracy Komisji Rewizyjnei na rok 2018 nie przewiduie

kontroli w tym zakresie, wskazal, i2 nie odmawia przeprowadzenia kontroli, jednak kaLdorazowa

zmiana planu prary komisji wymaga odrgbnei uchwaly.

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal, i2 odbylo sig Posiedzenie komisji w sprawie zbadania

skargi Pana Dariusza |arzembka. Odni6sl sig do zapisu statutu, m6wi4cego o mo2liwo6ci odbycia

posiedzenia komisji w razie potzeb. WlaSnil, iZ chcial konfrontacii w sprawie, bowiem caly czas

19



m6wi sie, i2 op6Lruenia le2q po stronie wykonawcp z czym nie zgodzil sig. podkreilil, i2 mial prawo
wyst4pii z wnioskiem o zwolanie konisii.

Mieszkaniec - Pan Piotr Rydel odnosz4c sig do kwestii naprawy dr6g gminnych rnateriarem
pochodz4cym z kamienia polnego. stwierdzr!, iL przed, wyborarni uwa2ano, ze iest to dobry materiar,
a teraz neguje sie iego przydatno6i.

soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mg2ykowski pono\ / zapytanie o cel wizyty pana wo]ta u
biskupa toruriskiego Nastgpnie odnidsr sig do stanowiska Kornisji Rewizyjnej w sprawie zbadania
zasadnoSci rozpatrywanei skargi. stwierdzil, i2 w takiel sytuacji powinny byi przygotowane dwa
projekty uchwal. Negatywnie odni6sr sig r6wnie2 do odpowiedzi przewodnicz4cego Komrs;r
Rewizlnej w sprawie wniosku radnego pana Bogdana wantowskiego dotycz4cego przeprowadzenia
kontroli . Jego zdaniem posiedzenie komisji w tej sprawie zgodnie z zapisem statutu powinno zostac

zwolane.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek odni6sl sig do wypowiedzi pana piotra Rydla wyja6niai4c, i2
nie mozna por6wnywac zbierania i wykorzystania kamienia pornego przez mieszkaicow z
przedmiotem zam6wienia okreSlonego w ofercie, bgd4cej przedmiotem skargi. odpowiadai4c na
pytanie radnego Pana Bogdana wantowskiego w sprawie wniosku o zwolanie posiedzenra
kontrolnego Komisii Rewizyinej wyjainil, iL zgodnie z przepisami ustawy o samorz4dzie gminnym
PrzewodniczEcy Komisji Rewizyjnej udzielil zasadnej odpowiedzi.

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller zwr6cil uwagg przewodnicz4cernu Komisji Rewizyjnej, rz na
stronie urzgdu znajduje sig nieaktualna lista czlonk6w komisii.

soltys solectwa Rybno-Pan Henryk wisniewski zwr6cil sig do pana w6jta z pytaniem, czy zostar juL
ogloszony przetarg na targowisko gminne. stwierdzil, z slusznie radny pan Bogdan wantowski
zabiega o wyja5nienie sprawy oswietlenia uricznego. sprawa modern2acji o6wietrenia zbyt dlugo srg

ci4gnie Zwr6cil uwagg radnemu panu Tomaszowi Bieleckiemu, i2 jako radny nie miar prawa
przeprowadza( glosowania podczas zebrania wiejskiego w Rumianie. Zaapelowal do rnieszkaicdw
Rybna, aby zwracali uwagg na powtarzajEce sig incydenty niszczenia drzew.

Radny - Pan Bogdan wantowski zwr6c sig do pana w6jta z pytaniem, czy inwestycja, o kt6rej m6wil
w postaci lamp byla zgloszona do energii. Stwierdzil, i2 pojego pi6mie pojawily sig skrzynki.

w6jt Gminy -Pan Tomasz wggrzynowski wyiasn , iz gro inwestygi wykonuie sig w miejscowosci
Rybno, migdzy innymi termomodernizacja budynku OSp, budynku o6rodka zdrowia, plaLa, zakup

20



wodnego placu zabaw. Om6wil kwestie zwi4zane z wykonaniem Scie2ki edukacyjnel. Przyblrzyl

proces przebiegu tejZe inwestycii. W sprawie zapytania o targowisko gminne, podpisana zostala

umowa na dofinansowanie. Trwaj4 procedury zwi4zane z ogloszeniem postgpowania przetargowego.

W kwestii oSwietlenia wyja6nil, i2 brak olicznikowania uniemo2liwia dalsze czynnosci. Ponadto

wyja5nil, i2 nigdy wraz z ksigdzem dziekanem, nie skladal wizyty u ksigdza biskupa torufiskiego.

Soltys Solectwa Rybno-Pan Henryk Wi.Sniewski zapytal, czy Scielka wok6l jeziora Rybno bgdzie

wykonana od strony ulicy Zajeziornej czy tr'fyzwolenia?

Radna - Pani Agnieszka Wysocka odniosla sig do zebrania wiejskiego solectwa Gr4dy, podczas

kt6rego Pan W6jt powiedzial, Z nie ma naglej potrzeby wykonania wodoci4gu w mieiscowoSci

Gr4dy, Kopaniar ze, Wery. WyjaSnila, v zabiegala w tei sprawie w ttzgdzie. Wskazala, i2 chciala

uzyskat zapewnienie , i2 w przypadku suszy, gmina zapewni mieszkalicom wodg Pan W6jt

zapewnil, 2e bgdzie. Podkre6lila, iZ Pan W6jt stwierdzil, 2e mieszkaricy Kopaniarzy nie chc4 wody.

Wya.inil, i2 to nie prawda. Mieszkairy jak najbardziej opowiadai4 sig za wodoci4gowaniem i sq pelni

Obwa o brak zasobu wody. Wskazala, i niekt6rzy mieszkarlcy migdzy innymi Paristwo Kozlowscy

sami zaopatrywali sig w wodg. Wielkim teZ zaskoczeniem dla niej byla sytuacja mieszkaric6w Jeglli,

kt6rzy z Srodki funduszu soleckiego musieli przeznaczyd na studnig glgbinow4, co dziwi j4 kiedy

m6wi sig o bardzo dobrej sytuacii finansowei gminy. Wskazala, i2 woda powinna byi priorytetem.

Radny - pan Tomasz Bielecki odnoszqc sig do wypowiedzi Pana Miroslawa Mg2ykowskiego wyia5nil,

2e zrezygnuje z htnkcji radnego, ie2eli taka bgdzie wola mieszkarlcow.

w6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski wyjaSnil i2 w ci4gu kadencji zostalo wykonach wiele

przyl4czy wody. W kwestii wodoci4gowania rniejscowo5ci Grady, Kopaniarze Wery wyjaSnil, i2

dokumentacja iest gotowa. Co do finansowania inwestycji, jest mozliwo6i wykonania inwestycii z

wlasnych 5rodk6w. Jednak2e apelowal do mieszkaric6w tychze wsi o zachowanie cierpliwoici, z

uwagi na to, i2 istniej4 Zr6dla finansowania, kt6re pozwol4 pokryi koszty w du2ej wysokoSci'

Zapewnil, 2e wodoci4g zostanie wykonany.

Radna .- Pani Agnieszka wysocka zwr6cila sig z pytaniem, czy istnieje mozliwosi weiScia w Plogram

dofinansowuj4ry przydomowe oczyszczalnie 5ciek6w.

Mieszkaniec - Pan Zbigniew Meller zarzucil brak informacii ze stfony gminy upamigtniaj4cych Dziefi

Zolnierzy Wyklgtych. Podzigkowal Panu Henrykowi WiSniewskiernu za akt upamigtnienia tego dnia.
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Radny - Pan Piotr Kamirlski poinformowar i jednocze6nie zapros pana rN6jta oraz radnych na
zebranie, kt6re odbedzie sig dnia 16 marca br. w miejscowosci Dgbieri. odni6sr sig do kwestii
likwidacji kasy urzgdu. Jego zdaniem zapewniony musi zosta( standard obsrugi kasowej w urzgdzie.
wskazal przykrym jest, iz m6wi sig ze to jego osoba jest przeszkod4 w wykonaniu przebudony drogi
Dgbieri-Jeglia Zwracai4c sig do radnego Pana Tomasza Bieleckiego stwierdzil, ii na zebranru
wieiskim w Rumianie pokazana zostara gorsza sbona planowanei inwestycji. Zasugerowal radnemu
Panu Bogdanowi wantowskiemu, aby zwr6cil sig do niego z pismem o zwolanie Komisji Re wizyjnei.

Pan Dariusz Jarzembek podzigkowar mieszkaricom Jegria za wsparcie finansowe dra powstania
studni glgbinowej.

Radny - Pan Tomasz Bielecki odnosz4c sig do uwagi radnego pana pioha Kamifiskrego
zaproponowal, aby obejrzei materiar filmowy z zebraria. zapewnl, z nie negowal zamiaru
powstania ferm fotowoltaicznych.

Radny-Pan sylwester Kasprowicz zwr6c sig do radnego pana piotra Kamiriskiego zapewniai4c, ze
nie utrudnia zwolania posiedzenia Komisji Rew2yjnej w sprawie wniosku pana wantowskrego.
Komentui4c jego zarzut w kwestii przebudowy drogi Jegli-D*bie a wskazar, i2 w6it na zebraniu
wiejskim w Jeglii nie powiedzial, i2 wirurym niewykonania drogi jest Iran Kamifiski.

sekretarz Grniny - Pani Joranta Jendrycka wyjadnita, i2 rue wymusza srg na mieszkancach
dokonywania wplat na konto urzgdu w plac6wce banku. Gmina przygotowuje sig do procesu
informatyzacji. Ostateczna decy zja bgdzie zale2ala od opinii mieszkarlc6w.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki korlczqc ten pur <t obrad skomentowal, i2 jego rolq yest
zapewnienie wypowiedzenia sig ka2demu mieszkaficowi.

Ad,8.Zamknigcie obrad.

O godz.76:00 Przewodnicz*cy Rady pan Andrzej Kornacki _ wobec wyczerpania dziennego porz4dku
obrad - zarnkn4l obrady XLIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoficzono. .,/
protokorowara: ,NSpEmoR ,l'r.ff1,*osl;!1layW'\ ITADY GMINY

mgr Ewa Sobtlcztisho a\ , -- I Andrzbjl{ornacki
Do niniejszego protokolu zalqc)nik formalny stanowi nagranie zav4ier ajqce obraz i dtwigk.
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